
  1 (52) 
 28 augusti 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 
  
 
 
 
 
Plats och tid  Nacka stadshus kl 15.00 – 16.00 

 BESLUTANDE
Mats Gerdau (M) 
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Tobias Nässén (M)  
Helene Skantze (M) 
Eva Närvä-Eickenrodt (M) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Khashayar Farmanbar (S) 
Helena Westerling (S) 
Sidney Holm (MP) 
Rolf Wasteson (V) 
Christina Ståldal (NL) 

ERSÄTTARE 
Richard Wendt (M) 
Eivor Örenmark(M) 
Lars Stenholm (M) 
Monica Brohede Tellström (L) 
Christine Lorne (C) 
Anders Tiger (KD) 
Maja Fjaestad (S) 
Maria Raner (S) 
Mikael Carlsson (NL) 
 

 

Övriga deltagare Lena Dahlstedt, Helena Meier, Mats Bohman, Dag Björklund, Ulf 
Crichton, Anders Mebius, Johan Högnäs, Christina Gerremo, Susanne 
Nord, Åsa Arnell, Klara Palmberg Broryd, Henrik Samuelberg, Elisabeth 
Carle, Åsa Dahlgren 

 

Utses att justera Khashayar Farmanbar  
Justeringsdatum 30 augusti 2017 

28 augusti 2017 
Paragrafer §§ 203-221, 223 
Paragraf § 222 

   
Underskrifter Sekreterare  

  Görel Petersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 

 
  



2 (52) 
 

 28 augusti 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är omedelbart justerat avseende § 222 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 28 augusti 2017 
Anslaget sätts upp 29 augusti 2017 
Anslaget tas ned 20 september 2017 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 28 augusti 2017 
Anslaget sätts upp 31 augusti 2017 
Anslaget tas ned 22 september 2017 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
  



3 (52) 
 

 28 augusti 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§ 203 Dnr KFKS 2017/14 ................................................................................... 5 

Anmälningar ................................................................................................................................. 5 

§ 204 Dnr KFKS 2017/10 ................................................................................... 6 

Delegationsbeslut ........................................................................................................................ 6 

§ 205 Dnr KFKS 2017/641 ................................................................................. 8 

Exploateringsavtal för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 125:3, Finntorp ........................ 8 

§ 206 Dnr KFKS 2014/905-214 ....................................................................... 10 

Detaljplan för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 125:3, Finntorp på västra Sicklaön ... 10 

§ 207 Dnr KFKS 2015/828-251 ....................................................................... 12 

Ramavtal med Brf Betsövägen (”Röda längan”) om området 
Sarvträsk/Ormingehus, fastigheten Orminge 46:4 ............................................................ 12 

§ 208 Dnr KFKS 2017/634 ............................................................................... 14 

Omreglering av tomträttsavgäld och erbjudande om friköp för radhus, 
Erstaviksvägen i Älta ................................................................................................................. 14 

§ 209 Dnr KFKS 2017/583 ............................................................................... 17 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Skarpnäs 5:5 – Kummelbergets 
industriområde, Gjutarvägen 2, Boo     ............................................................................... 17 

§ 210 Dnr KFKS 2017/555 ............................................................................... 20 

Kundval musikskola utökas till kundval kulturskola .......................................................... 20 

§ 211 Dnr KFKS 2016/986 ............................................................................... 26 

Utveckling av musikskolan till kulturskola .......................................................................... 26 

§ 212 Dnr KFKS 2016/536 ............................................................................... 29 

Utvidgning av Nyckelvikens naturreservat .......................................................................... 29 

§ 213 Dnr KFKS 2016/1135 m fl ..................................................................... 31 

Motion - Två motioner om trähus i Nacka ........................................................................ 31 



4 (52) 
 

 28 augusti 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 214 Dnr KFKS 2017/108 ............................................................................... 33 

Motion – Kommunalt trygghetsboende .............................................................................. 33 

§ 215 Dnr KFKS 2014/417-256 ....................................................................... 35 

Ändring av tidplan för byggnation av förskola inom fastigheten Sicklaön 38:10, 
Kvarnholmen .............................................................................................................................. 35 

§ 216 Dnr KFKS 2017/473 ............................................................................... 37 

Samling för skolan - Nationell strategi för kunskap och likvärdighet (del 2), SOU 
2017:35 ........................................................................................................................................ 37 

§ 217 Dnr KFKS 2017/493 ............................................................................... 40 

Kvalitet i välfärden - bättre upphandling och uppföljning, SOU 2017:38..................... 40 

§ 218 Dnr KFKS 2017/693 ............................................................................... 42 

Ds 2017:20; regionalt utvecklingsansvar i Stockholms, Kalmar och Blekinge län ..... 42 

§ 219  Dnr KFKS 2017/548 .............................................................................. 44 

Överenskommelse vid flyttning till särskilt boende mellan kommunerna i 
Stockholms län........................................................................................................................... 44 

§ 220 Dnr KFKS 2017/692 ............................................................................... 46 

Informationssäkerhet vid outsourcing ................................................................................. 46 

§ 221 Dnr KFKS 2017/727 ............................................................................... 48 

Vägval i fråga om arrende på fastigheten Skogsö 2:45, Skutvikens varv ...................... 48 

§ 222 Dnr KFKS 2017/528 ............................................................................... 51 

Valkretsindelning för landstingsval för perioden 2018-2022 .......................................... 51 

§ 223 ................................................................................................................. 52 

Övrigt .......................................................................................................................................... 52 
 
  



5 (52) 
 

 28 augusti 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 203 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 
Kommunstyrelsens beslutar att kommunstyrelsens ordinarie ledamöter och ersättare får 
anmäla sig till Mötesplats Storsthlm 2017 - Forum för regional samverkan - tema "Lärande 
Storstockholm", och att kostnaden ska belasta kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2017-08-25 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Inbjudan Mötesplats Storsthlm 2017, den 
5 oktober i Münchenbryggeriet 

 

  

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2017-08-08, KSAU och 
KSVU 2017-08-15 

 

Brev från boende på Igelbodaplatån 
angående bebyggelse i allmänna parken 

 

 
- - - - - 
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§ 204 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokoll KSSU 2017-08-08, KSAU och 
KSVU 2017-08-15 

 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är beklagligt att Operan och Dramaten inte kunnat ge besked om var de vill lokalisera 
sitt nya produktionscenter. Det skulle kunna ha blivit ett positivt tillskott till Nackas 
kulturliv och stadsmiljö. Vi måste dock gå vidare i vår stadsplanering och kan inte låsa upp 
två stora kvarter på en oviss framtid i det som ska bli vår nya stadskärna nära 
tunnelbaneuppgången. Under hösten behöver vi lägga fast kvartersstrukturen och 
inriktningen på kommande bebyggelse för att stora delar ska kunna vara klara när 
tunnelbanan startar. Från moderat sida ser vi att vi i stället kan utveckla samarbetet med 
andra kulturaktörer.   
 
Eftersom det har ifrågasatts om vi inte kunnat vänta ännu längre på besked från Operan 
och Dramaten så finns det skäl att erinra om processen hittills. Redan hösten 2015 
kontaktades Nacka om intresset för samarbete om ett nytt nationellt kulturcentrum och på 
ett möte i början av mars 2016 utlovades beslut under mars månad 2016. Så blev det inte. 
Operan och Dramaten bestämde sig i stället för att rikta sig till fler kommuner, en sådan 
förfrågan kom in till Nacka 2016-05-16 och intresseanmälan önskades före sommaren 
eftersom det var bråttom. Kommunstyrelsen ställde sig (enigt) bakom ett bud från Nacka 
kommuns sida i juni. Under hösten la kommunen ned stort arbete och mycket energi på att 
utveckla och förtydliga Nackas bud och svara på nya frågor från Operan och Dramaten. 
Beslut utlovades då senast vid årsskiftet 2016/2017. Det flyttades senare till januari. Och till 
före sportlovet. Och till mars månad. Och till före påsk. I slutet av april utlovades definitivt 
besked före midsommar. Dagen före midsommarafton fick vi besked om att de återigen 
inte kunde ge besked, utan i stället under en period behöver utveckla sitt utredningsarbete 
tillsammans med Vasakronan. De kunde inte heller ge besked om när definitivt besked 
skulle kunna ges. Vi anser inte att detta agerande är särskilt respektfullt mot en tilltänkt 
samarbetspartner och inger föga förtroende för hur ett kommande samarbete kan gestalta 
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sig. Utifrån detta känns Nackas tålamod starkt och beslutet att fortsätta stadsutvecklingen 
utan Operan och Dramaten både förståeligt och lätt att försvara.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är tråkigt att Operans och Dramatens ledningar inte har kunnat fatta beslut i skälig tid 
om vilken kommun man önskar samverka kring för satsningen på nya verkstäder, ateljeer 
och ny scen. Det hade så klart varit mycket positivt för Nacka om de statliga 
kulturinstitutionerna hade valt Nacka. Vi anser dock inte att vi kunde vänta längre då 
lokaliseringen berörde två mycket centralt placerade kvarter bredvid tunnelbanan. Vi 
beklagar att Operan och Dramaten inte kunna ha en beslutsprocess som var möjlig att 
hantera tidsmässigt för oss i Nacka.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Angående Operan och Dramaten: Nacka växer och det gläder oss. Vi har ambitionen att i 
takt med invånarantal öka kulturutbudet i Nacka. Varierat och stort utbud av 
kulturaktiviteter är en viktig del i att skapa livskvalitet, som bidrar till att fler har möjlighet 
att nå framgång. Därför vill vi socialdemokrater, till skillnad från den moderatledda 
alliansen, fortsätta våra samtal med Operan och vara med om att hitta en adekvat lösning 
både för deras produktion och för den ”black box”-scen som skulle avsevärt höja 
kulturkvaliteten och -utbudet för Nackaborna.” 
 
- - - - - 
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§ 205 Dnr KFKS 2017/641 

Exploateringsavtal för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 
125:3, Finntorp 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige, under förutsättning att Skandia 
Bostäder AB inkommer med bankgaranti innan kommunfullmäktiges sammanträde den 11 
september, beslutar att kommunen skall ingå föreslaget exploateringsavtal med Skandia 
Bostäder AB avseende detaljplan för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 125:3, Finntorp på 
västra Sicklaön. Inkommer inte bankgaranti bordläggs ärendet i kommunfullmäktige. 
  

Ärende 
Syftet med projektet är att kunna komplettera kvarteret Furuvägen-Helgessons väg- 
Värmdövägen i Finntorp med nya bostäder i enlighet med översiktsplanens intentioner om 
en förtätning på västra Sicklaön. Exploateringsavtalet förutsätter att kommunfullmäktige 
antar förslaget till detaljplan för två nya flerbostadshus inom fastigheten Sicklaön 125:3. 
 
Exploateringsavtalet innebär att kommunen åtar sig att ansöka om fastighetsbildning för 
mindre fastighetsregleringar samt projektera och bygga ut allmänna anläggningar i en 
mindre omfattning. Kommunen bevakar vidare att gestaltningen för byggnation och 
anläggningar på kvartersmark följs. Exploatören bekostar förrättningen och de allmänna 
anläggningarna, erlägger anslutningsavgift för VA och tunnelbanebidrag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 143 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 juli 2017 
Exploateringsavtal med Skandia Bostäder AB inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 143 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen skall ingå föreslaget  
exploateringsavtal med Skandia Bostäder AB avseende detaljplan för Furuvägen, 
fastigheten Sicklaön 125:3, Finntorp på västra Sicklaön. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade enligt följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige, under förutsättning att Skandia 
Bostäder AB inkommer med bankgaranti innan kommunfullmäktiges sammanträde den 11 
september, beslutar att kommunen skall ingå föreslaget exploateringsavtal med Skandia 
Bostäder AB avseende detaljplan för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 125:3, Finntorp på 
västra Sicklaön. Inkommer inte bankgaranti bordläggs ärendet i kommunfullmäktige. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Centrala Nacka går mot ökat behov att hantera dagvatten som följd av förtätning och mer 
hårdgjorda ytor. Därför är det glädjande att se att vårt förslag, som vi motionerade om 
redan 2014, att använda genomsläppliga material på bl.a. parkeringsplatser för att få ökad 
hållbarhet i byggandet nu återfinns i detta avtal.” 
 
- - - - - 
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§ 206 Dnr KFKS 2014/905-214 

Detaljplan för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 125:3, 
Finntorp på västra Sicklaön 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget under förutsättning 
att Skandia Bostäder AB inkommer med bankgaranti innan kommunfullmäktiges 
sammanträde den 11 september. Inkommer inte bankgaranti bordläggs ärendet i 
kommunfullmäktige. 
 

Ärende 
Den föreslagna detaljplanen möjliggör för uppförandet av cirka 22 lägenheter i två nya 
flerbostadshus på fastigheten Sicklaön 125:3 i Finntorp, mellan Furuvägen, Helgesons väg 
och Gamla Värmdövägen. Syftet är att utveckla kvarteret med hänsyn till områdets 
kulturmiljö, bebyggelsestruktur och naturvärden, liksom att stärka skyddet för dessa värden. 
Detaljplanen överensstämmer med översiktsplanens intentioner om en förtätning på västra 
Sicklaön.  
 
Planarbetet bekostas av fastighetsägaren och detaljplanens genomförande medför inga 
exploateringskostnader för kommunen. Exploatören ska i enlighet med beslut i 
kommunfullmäktige erlägga ett medfinansieringsbidrag till kommunen för den 
markvärdesökning som utbyggnaden av tunnelbanan på västra Sicklaön innebär vilket ger 
en intäkt för kommunen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 144 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 juni 2017 § 132 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2017 
Granskningsutlåtande 
Planbeskrivning 
Plankarta 
Gestaltningsprogram 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 144 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 juni 2017 § 99 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta 
planförslaget under förutsättning att Skandia Bostäder AB inkommer med bankgaranti 
innan kommunfullmäktiges sammanträde den 11 september. Inkommer inte bankgaranti 
bordläggs ärendet i kommunfullmäktige. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Avståndet mellan befintliga byggnader och de nya byggnaderna är mycket litet, fem meter. 
Dock är det en väsentlig förbättring från tidigare förslag där avståndet var fyra meter. Det 
är dock framför allt orienteringen av de nya byggnaderna som gör förslaget bättre där 
byggnaderna möts i hörnen istället för som tidigare vägg mot vägg. Jag anser dock 
fortfarande att det är en mindre bra plan. I omgivningen, kanske 50 meter väster om den 
västra byggnaden finns mark som skulle passa mycket bättre att bygga på oh som dessutom 
skulle tåla en större exploatering utan att särskilt mycket påverka de närmst boende. Men 
den marken tillhör så klart en annan fastighetsägare och är därmed inte aktuell. Det är 
således mindre bra att det är när hugade fastighetsägare vill bygga som det görs planer, inte 
utgående från en stadsbyggnadsidé.” 
 
- - - - - 
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§ 207 Dnr KFKS 2015/828-251 

Ramavtal med Brf Betsövägen (”Röda längan”) om 
området Sarvträsk/Ormingehus, fastigheten Orminge 
46:4 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ingå föreslaget ramavtal mellan 
kommunen och bostadsrättsföreningen Betsövägen, för området Sarvträsk/Ormingehus, 
fastigheten Orminge 46:4. 

Ärende 
Ett planprogram för centrala Orminge antogs hösten 2015 med mål om ett levande, tryggt 
och attraktivt stadsdelscentrum för boende, besökare och företag och som utvecklar 
Orminges karaktär och identitet. Området Sarvträsk och Ormingehus omfattar bland annat 
fastigheten Orminge 46:4 och ska enligt planprogrammet detaljplaneläggas. 
Inom kommande detaljplan planeras bostäder, verksamheter, förskola, aktivitetsstråk och 
dagvattendamm. Bostadsrättsföreningen Betsövägen, som äger aktuell fastighet, och 
därmed är exploatör, planerar en påbyggnad av befintlig byggnad, ”Röda längan”, med tre 
våningar samt en inklädnad av fasaden. Föreslaget avtalsförslag ämnar bland annat 
tydliggöra parternas förväntningar och avsikter med den kommande planläggningen och 
exploateringen samt översiktligt redovisa vilka kostnader som bedöms uppkomma och vem 
som ska stå för dem. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 juni 2017 § 133 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2017 
Ramavtal för Sarvträsk & Ormingehus, Orminge 
Bilaga 1 – Kostnadsfördelning  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 juni 2017 § 133 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ingå föreslaget ramavtal mellan 
kommunen och bostadsrättsföreningen Betsövägen, för området Sarvträsk/Ormingehus, 
fastigheten Orminge 46:4. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 208 Dnr KFKS 2017/634 

Omreglering av tomträttsavgäld och erbjudande om 
friköp för radhus, Erstaviksvägen i Älta 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälder och friköpspris enligt nedan: 
 
Fastighet Årlig avgäld Friköpspris 

Älta 11:2 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:4 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:6 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:8 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:9 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:10 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:11 24 120 kr 804 000 kr 
Älta 11:14 23 895 kr 796 500 kr 
Älta 11:19 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:20 24 000 kr 800 000 kr 
Älta 11:22 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:26 23 775 kr 792 500 kr 

Den årliga avgälden ska gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 
10-årsperiod. 
Friköpspriserna förutsätter att framställan om friköp görs senast den 31 december 
2017 och att av tomträttshavaren undertecknat köpekontrakt kommit in till 
kommunen senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 
 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälderna. 
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Ärende 
Ärendet avser omreglering av tomträttsavgäld för 12 bostadsfastigheter (radhus) där 
innevarande avgäldsperiod löper ut den 30 juni 2019. Nuvarande avgäld är 15 000 kr per år 
för Älta 11:26 och 14 100 kr per år och fastighet för övriga fastigheter. 
 
De nya föreslagna avgälderna varierar mellan 23 745 - 24 120 kr per år och fastighet. 
 
Avgäldsperiodens längd är på 10 år och innevarande period löper ut den 30 juni 2019. 
Detta innebär, för att kommunen ska kunna utnyttja sin rätt att höja nuvarande avgäld, att 
överenskommelse om ny avgäld måste träffas med respektive tomträttshavare senast den 
30 juni 2018. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 146 
Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 6 juli 2017 
Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 146 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälder och friköpspris enligt nedan: 
 
Fastighet Årlig avgäld Friköpspris 

Älta 11:2 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:4 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:6 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:8 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:9 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:10 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:11 24 120 kr 804 000 kr 
Älta 11:14 23 895 kr 796 500 kr 
Älta 11:19 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:20 24 000 kr 800 000 kr 
Älta 11:22 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:26 23 775 kr 792 500 kr 

Den årliga avgälden ska gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 
10-årsperiod. 
Friköpspriserna förutsätter att framställan om friköp görs senast den 31 december 
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2017 och att av tomträttshavaren undertecknat köpekontrakt kommit in till 
kommunen senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälderna. 

 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det finns en rimlighet att kunna äga marken som ens hus står på, likväl det finns stor 
rimlighet att kunna hyra den marken. Därför har vi ingen principiell motsättning mot den 
typ av affär. Samtidigt tycker vi att det är fel att så kraftigt rabattera markförsäljningen på 
det sätt som majoriteten gör. Det bryter mot likabehandlingen då Nackaborna gemensamt 
får vara med och finansiera ett fåtals markinvestering, medan de som bor i exempelvis 
hyreslägenheter inte alls åtnjuter motsvarande rabatt. Därtill riskerar detta beslut att bryta 
mot principen att inte skänka allmän egendom. Vi har också motionerat om att se över 
principerna för detta.” 
 
- - - - - 
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§ 209 Dnr KFKS 2017/583 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Skarpnäs 5:5 – Kummelbergets industriområde, 
Gjutarvägen 2, Boo     

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 5:5 till 88 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 april 2019 och under 
kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige erbjuder tomträttshavaren att friköpa tomträtten för  
2 935 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2017 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 
  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
 
Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen, eller den hon sätter i sitt ställe, att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 5:5 i det fall någon överenskommelse med tomträttshavaren inte kan träffas 
senast den 31 mars 2018. 
 

Ärende 
Fastigheten Skarpnäs 5:5, är upplåten med tomträtt för industriverksamhet sedan den 1 
april 1999. Omregleringstidpunkten är den 31 mars 2019. Tomträttsavgälden för 
fastigheten Skarpnäs 5:5 föreslås höjas från 46 700 kr per år till 88 000 kr per år. Vidare 
föreslås tomträttshavaren få erbjudande om att friköpa tomträtten för 2 935 000 kr. 
Erbjudandet att få friköpa till detta pris upphör den 31 mars 2018.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 147 
Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 20 juni 2017 
Värdeutlåtande Skarpnäs 5:4 
Mikrokarta Kummelberget 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 147 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott uppdrog till enheten för fastighetsutveckling att 
komplettera ärendet till kommunstyrelsen med en karta över markägoförhållandena i 
Kummelberget. 
 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 5:5 till 88 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 april 2019 och under 
kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige erbjuder tomträttshavaren att friköpa tomträtten för  
2 935 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2017 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 
  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen, eller den hon sätter i sitt ställe, att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 5:5 i det fall någon överenskommelse med tomträttshavaren inte kan träffas 
senast den 31 mars 2018. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade avslag på punkt 2, om friköp av fastigheten, i 
stadsutvecklingsutskottets förslag till beslut. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastsons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att kommunen säljer fastigheter, särskilt när det gäller i 
verksamhetsområden. Genom att sälja fastigheterna istället för att upplåta dem med 
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tomträtt avhänder sig kommunen rådigheten över marken. På lång sikt kan det finnas 
behov av annat utnyttjande av marken, något som nu i praktiken omöjliggörs genom 
försäljningen. Ekonomiskt är det inte heller någon nackdel att upplåta med tomträtt, 
kommunen kommer i det fallet att få en avgäld som minst motsvarar kommunens 
alternativkostnad för högre lån.” 
 
- - - - - 
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§ 210 Dnr KFKS 2017/555 

Kundval musikskola utökas till kundval kulturskola 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 
 

1. Nuvarande kundval musikskola ändras till att omfatta musik, teater, bild, form, dans, 
cirkus och annan skapande verksamhet under det nya namnet kundval kulturskola. 

2. Kundval kulturskola gäller för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 
3. Kundval kulturskola gäller även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i 

Nacka och som har beviljats plats inom särskola.  
4. Den som omfattas av kundvalet har rätt att nyttja maximalt fyra checkar samtidigt 

per år, varav maximalt två får vara checkar för enskild ämnesundervisning inom 
valfritt musikämne och maximalt två klippkortcheckar. 

5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande.   
 

 
  

6. Barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla checkar per elevplats. 
7. Barn och unga som lever i familjer som beviljats och alltjämt får ekonomiskt 

bistånd är befriade från att betala elevavgift inom kundvalet kulturskola på fritiden. 
Ansökan om avgiftsbefrielse ska göras terminsvis. 

8. Beslutet om kundval kulturskola på fritiden ska träda i kraft den 15 juni 2018. 
9. Kommunfullmäktige noterar att kulturnämnden avser att utanför kundval 

kulturskola på fritiden fortsatt erbjuda befintlig, avgiftsfri kulturkursverksamhet och 
lovverksamhet, som inte ställer krav på föranmälan. 

 

Checkbelopp och avgifter kulturskola

Kronor per barn/

elev per år

Avgift per elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                        1 080                 

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                        530                    

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                        530                    

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                        900                    

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                        900                    

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                        1 200                 

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                        1 200                 

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                        1 750                 

Klippkort á 8 lektioner 1 760                        250                    
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Ärende 
I dag är Nackas musik- och kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och ungdomar upp 
till 19 år, uppdelat i två finansieringssystem; 1) kundval musikskola som finansieras genom 
checkersättning baserat på medborgarnas val av aktivitet och 2) prestationsbaserade avtal 
inom kulturkursverksamheten. Det tudelade systemet har bland annat resulterat i ojämlika 
förutsättningar för medborgare och anordnare samt svårigheter för nyetablering och 
utveckling av mångfalden i Nacka.  
 
Inför höstterminen 2018 föreslås att kommunen inför ett enhetligt kundval för all musik- 
och kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och ungdomar 7-19 år, som är folkbokförda 
i Nacka och för ungdomar från 20-24 år som tidigare beviljats plats i särskola och är 
folkbokförda i Nacka med namnet kundval kulturskola. Förslaget innebär att var och en 
inom målgruppen ska kunna välja maximalt fyra verksamheter (=beviljas checkar för) 
samtidigt, varav maximalt två får nyttjas för enskild ämnesundervisning inom valfritt 
musikämne, och maximalt två klippkortcheckar. Förslaget innebär vidare att 
ersättningsnivåer och elevavgifter blir mer likvärdiga jämfört med dagens system och att det 
införs en klippkort-check à åtta lektioner per termin för barn 13-19 år. Sammantaget 
innebär föreslagen att fler barn och ungdomar får möjlighet att delta i kulturskoleaktiviteter 
på sin fritid, vilket förbättrar förutsättningarna för valfrihet, mångfald och höjd kvalitet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 103 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2017 
Kulturnämndens beslut den 23 maj 2017, § 27 
Rapport, Utredning utökat kundval kulturskoleverksamhet på fritiden 
Reglemente för kundval  
Specifika auktorisationsvillkor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017, § 103 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 
 

1. Nuvarande kundval musikskola ändras till att omfatta musik, teater, bild, form, dans, 
cirkus och annan skapande verksamhet under det nya namnet kundval kulturskola. 

2. Kundval kulturskola gäller för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 
3. Kundval kulturskola gäller även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i 

Nacka och som har beviljats plats inom särskola.  
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4. Den som omfattas av kundvalet har rätt att nyttja maximalt fyra checkar samtidigt 
per år, varav maximalt två får vara checkar för enskild ämnesundervisning inom 
valfritt musikämne och maximalt två klippkortcheckar. 

5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande.   
 

 
  

6. Barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla checkar per elevplats. 
7. Barn och unga som lever i familjer som beviljats och alltjämt får ekonomiskt 

bistånd är befriade från att betala elevavgift inom kundvalet kulturskola på fritiden. 
Ansökan om avgiftsbefrielse ska göras terminsvis. 

8. Beslutet om kundval kulturskola på fritiden ska träda i kraft den 15 juni 2018. 
9. Kommunfullmäktige noterar att kulturnämnden avser att utanför kundval 

kulturskola på fritiden fortsatt erbjuda befintlig, avgiftsfri kulturkursverksamhet och 
lovverksamhet, som inte ställer krav på föranmälan. 

 

Beslut i kulturnämnden den 23 maj 2017, § 27 
Kulturnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ändra nuvarande kundval musikskola till att 
omfatta alla typer av kulturskoleämnen under det nya namnet kundval 
kulturskoleverksamhet på fritiden. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i Nacka och som har 
beviljats plats inom särskola.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att de som omfattas av kundvalet ska ha rätt att nyttja 
maximalt fyra checkar samtidigt per år, varav maximalt två får vara checkar för 
enskild ämnesundervisning inom valfritt musikämne, och maximalt två 
klippkortcheckar. 

Checkbelopp och avgifter kulturskola

Kronor per barn/

elev per år

Avgift per elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                        1 080                 

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                        530                    

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                        530                    

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                        900                    

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                        900                    

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                        1 200                 

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                        1 200                 

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                        1 750                 

Klippkort á 8 lektioner 1 760                        250                    
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5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande:   
 

  
6. Kommunfullmäktige beslutar att barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla 

checkar per elevplats. 
7. Kommunfullmäktige beslutar om avgiftsbefrielse inom kundval 

kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och unga som lever i familjer som 
beviljats ekonomiskt bistånd. 

8. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
träda i kraft den 15 juni 2018. 

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Gunilla Grudevall Sten (L), bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade att avgifterna för deltagande i kulturskolan, oavsett konstform, 
ska vara på samma nivå som för musik. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande.  
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
 "Vänsterpartiet är allmänt kritiska till systemet med kundval och konkurrensutsättning av 
kommunens verksamhet, så även vad gäller kulturskolan. Men det förhindrar inte att vi 

Checkbelopp och avgifter 

kulturskoleverksamhet på fritiden i 

Nacka

Kronor per 

barn/

elev per år

Avgift per 

elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                1 080            

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                530               

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                530               

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                900               

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                900               

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                1 200            

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                1 200            

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                1 750            

Klippkort á 8 lektioner 1 760                250               
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ändå ser mycket positivt på beslutet om kulturskola, Vänsterpartiet har haft det med i sina 
budgetförslag i mer än 15 år och nu för ett knappt år sedan också lagt en motion om det.  
 
Beslutet om kulturskola nu är en bra reform som kom halvvägs! Det är en utveckling i rätt 
riktning som kommer att ge fler av Nackas ungdomar större möjligheter att utveckla sina 
kreativa förmågor och intressen. Genom kultur tränas både uttrycksförmåga och empati 
och kurserna ger både glädje och stolthet. Målet är att kulturkurserna skall nå ut till grupper 
som idag inte tar del av kulturutbudet; ungdomar i socioekonomiskt utsatta familjer, 
ungdomar med funktionsvariation, samt tonåringar och pojkar. Den extra satsningen på 
elever med funktionsvariation ser vi som en av de viktigaste reformerna i förändringen. 
Förslaget öppnar även för kurser i nya konstformer.  
Men Nacka kunde nått längre! Prisskillnaderna mellan kurserna är stor. Kurserna i Dans & 
Teater är mer än dubbelt så dyrt mot musikkurserna. Skillnaden i kursavgifter motsvarar 
inte alls kostnadsdifferensen. Därför yrkade Vänsterpartiet att prislappen oavsett 
konstform skulle vara densamma. Det är svårt att motivera att en dansande elev skall betala 
mer för sina kurser än en musicerande elev.  
Vänsterpartiet tycker detta är en orättvisa och kommer fortsätta arbeta för att 
kursavgifterna hamnar på en nivå där ingen ungdom ställs utanför. I våra budgetförslag har 
vi yrkat på sänkta avgifter för musikskolan och på sikt nolltaxa – det är således vad vi vill 
även för kulturskolan.” 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Allianspartiernas kommunstyrelsegrupper. 
 
”Alliansen i kulturnämnden initierade 2014 frågan om att utvidga kundvalet inom kulturen 
till att omfatta även kulturkurser såsom dans, teater, bild, cirkus mm. Detta skrevs in som 
en del i majoritetsprogrammet efter valet 2014 och efter att ha utretts under åren 2015-
2016 är vi nu redo att gå vidare. Kulturnämndens förslag innebär att från höstterminen 
2018 införs ett checksystem där anordnarna som blivit auktoriserade får betalt per elev och 
termin. Redan 2007 infördes kundval inom musikskolan, vilket den röd-gröna oppositionen 
röstade nej till. Det nya kundvalet fick mycket positiva effekter genom att kön till 
kommunala musikskolan försvann och vi fick in sex privata musikskolor som också 
levererar undervisning till Nackas barn- och unga. Nu gör vi likaledes inom övriga 
kultursektorn. Vi tror att det kommer att öka utbudet av kulturkurser och det kan också 
stimulera framväxten av nya ämnen och locka fler elever. För nästan alla kurser kommer 
deltagaravgifterna att sänkas jämfört med nu och vi tror det kommer att öka 
tillgängligheten för många.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
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”För par år sedan yrkade vi socialdemokrater att musikskolan skulle utökas till kulturskola 
och innefatta bl.a. kreativ digital underhållning, exempelvis dataspel. Även den 
moderatledda alliansen då valde att rösta emot vårt förslag är det glädjande att möjligheten 
till breddad kulturskola nu införs två år sedan.” 
 
Gunilla Grudevall Sten lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”L anser att det är mycket glädjande att ett checksystem nu införs för hela 
kulturkursområdet. Vi hoppas att det kommer att öka utbudet av olika kurser och därmed 
även deltagandet bland grupper som nu inte nås. Systemet ger på sikt också möjligheter att 
se över avgiftsnivåerna och att ytterligare öka insatserna för att nå nya grupper genom att t. 
ex. bygga ut verksamheter som klippkortet, gratiskurser och lovkurser. I nuläget är flera 
grupper underrepresenterade som pojkar, barn i socioekonomiskt utsatta familjer och barn 
med olika former av funktionshinder. Det är mycket viktigt att alla barn och ungdomar har 
möjlighet att utveckla sina kulturella intressen.” 
 
- - - - - 
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§ 211 Dnr KFKS 2016/986 

Utveckling av musikskolan till kulturskola  
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det finns ett särskilt ärende om att utöka kundval 
musikskola till kundval kulturskola, initierat i Alliansens majoritetsprogram hösten 2014. 
Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.  
 

Ärende 
Rolf Wasteson med flera (V) har i motionen föreslagit att 

 det ska tas fram en plan för att utveckla musikskolan till en allmän kulturskola 
 kursavgifterna sänks till samma nivåer som musikkurserna. 

 
Förslagen motiveras huvudsakligen med att alla barn och ungdomar bör få samma chans 
till kreativ utveckling oavsett konstform och familjens ekonomiska förutsättningar. 
Musikskolan bör därför utvecklas till en allmän kulturskola. Den bör drivas i kommunal 
regi för att säkerställa kvaliteten på verksamheten. En centralisering av skulle ge 
underlagför att höja ambitionsnivån och ta hand om flera av de problem som uppstått i 
nuvarande system  
 
Kulturnämnden har den 23 maj 2017, § 27, föreslagit att kommunfullmäktige ska omvandla 
kundvalet för musikskola till ett kundval kulturskola som ger alla barn och ungdomar i 
Nacka kraftigt utvecklade och breddade möjligheter att delta i kulturell verksamhet. En 
enda kommunal anordnare skulle inte kunna erbjuda dem den bredd ett kundvalssystem 
ger förutsättningar för. Det har föreslagits att kundvalet ska kallas kulturskola. Under 
förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om kundval för kulturskola, föreslås att 
förslagen så som de är formulerade i motionen avslås med hänvisning till det beslutet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 104 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Kulturnämndens beslut den 21 mars 2017, § 16 
Kulturnämndens beslut den 23 maj 2017, § 27 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 104 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med hänvisning till beslutet att ändra 
nuvarande kundval för musikskolan till att omfatta alla typer av kulturskoleämnen, under 
det nya namnet kundval kulturskola. 

Beslut i kulturnämnden den 23 maj 2017, § 27 
Kulturnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ändra nuvarande kundval musikskola till att 
omfatta alla typer av kulturskoleämnen under det nya namnet kundval 
kulturskoleverksamhet på fritiden. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i Nacka och som har 
beviljats plats inom särskola.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att de som omfattas av kundvalet ska ha rätt att nyttja 
maximalt fyra checkar samtidigt per år, varav maximalt två får vara checkar för 
enskild ämnesundervisning inom valfritt musikämne, och maximalt två 
klippkortcheckar. 

5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande:   
 

  
6. Kommunfullmäktige beslutar att barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla 

checkar per elevplats. 

Checkbelopp och avgifter 

kulturskoleverksamhet på fritiden i 

Nacka

Kronor per 

barn/

elev per år

Avgift per 

elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                1 080            

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                530               

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                530               

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                900               

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                900               

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                1 200            

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                1 200            

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                1 750            

Klippkort á 8 lektioner 1 760                250               
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7. Kommunfullmäktige beslutar om avgiftsbefrielse inom kundval 
kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och unga som lever i familjer som 
beviljats ekonomiskt bistånd. 

8. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
träda i kraft den 15 juni 2018. 

 

Beslut i kulturnämnden den 21 mars 2017, § 16 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.   
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau(M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), att kommunstyrelsen 
föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det finns ett särskilt ärende om att utöka kundval 
musikskola till kundval kulturskola, initierat i Alliansens majoritetsprogram hösten 2014. 
Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.  
 
Rolf Wasteson (V) yrkade att motionens första att-sats om tillskapande av kulturskola anses 
bifallen i och med kommunstyrelsens beslut avseende utvidgning av kundval musikskola till 
kundval kulturskola anses bifallen och att motionens andra att-sats avseende avgifter bifalls. 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har haft med utvidgningen av musikskolan till en allmän kulturskola  våra 
budgetförslag i mer än 15 år och nu för ett knappt år sedan också lagt denna motion om 
det. I och med att kommunstyrelsen nu tagit beslut om inrättande av ett ”kundval 
kulturskola” så har i praktiken huvudkravet i Vänsterpartiets motion bifallits. Däremot så 
har motionens andra krav, att alla avgifter för kulturskolan ska vara på samma nivå som 
musikskolan, inte blivit verklighet, något som tyvärr kommer att göra att många barn och 
ungdomar inte har möjlighet att delta i kulturskolan. . I våra budgetförslag har vi yrkat på 
sänkta avgifter för musikskolan och på sikt nolltaxa – det är således vad vi vill även för 
kulturskolan.” 
 
- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2016/536 

Utvidgning av Nyckelvikens naturreservat  
Motion den 20 juni 2016 av Eric Myrin (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Frågan om att utreda en utvidgning av 
Nyckelvikens naturreservat är inte med i den remissversion av översiktsplanen som 
kommunstyrelsen i mars 2017 beslutat sända ut efter fullmäktiges aktualitetsprövning i juni 
2016. Kommunen behöver fokusera på att utveckla befintligt naturreservat enligt det av 
kommunfullmäktige antagna programmet för Velamsund och Nyckelviken i november 
2016. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att gränsen för Nyckelvikens naturreservat ska ändras norrut så att det 
omfattas hela det grönområde som finns väster om Utskogsvägen.  
 
Frågan om utvidgning av Nyckelvikens naturreservat åt nordost tas upp i Nacka kommuns 
gällande översiktsplan men är inte med i den remissversion av översiktsplan som kommun-
styrelsen beslutat sända ut i mars 2017 efter kommunfullmäktiges beslut om aktualitets-
prövning i juni 2016. Dessutom bör kommunens fokus ligga på att utveckla innehåll och 
aktiviteter i befintligt reservat enligt program för Velamsund och Nyckelviken som antogs 
av fullmäktige i november 2016. Utökat strandskydd gäller dessutom för det aktuella 
området. Det föreslås därför att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 105 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2017 
Natur- och trafiknämndens beslut den 15 november 2016, § 221 
Motionen 
Kommunstyrelsens beslut om remiss av revidering av översiktsplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 105 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Frågan om att utreda en utvidgning av 
Nyckelvikens naturreservat inte är med i den remissversion av översiktsplanen som 
kommunstyrelsen i mars 2017 beslutat sända ut efter fullmäktiges aktualitetsprövning i juni 
2016. Kommunen behöver fokusera på att utveckla befintligt naturreservat enligt det av 
kommunfullmäktige antagna programmet för Velamsund och Nyckelviken i november 
2016. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 15 november 2016, § 221 
1. Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunstyrelsen ger nämnden i uppdrag att ta 
fram förslag till avgränsningen för en möjlig utvidgning av Nyckelvikens naturreservat åt 
nordost. 
 
2. Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen 
har gett natur- och trafiknämnden i uppdrag att lämna förslag i enlighet med motionen 
varför motionen med detta färdigbehandlad. 
 
3.Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), Rolf 
Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att Nackalistan avvaktar med sitt ställningstagande.  
 
- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2016/1135 m fl 

Motion - Två motioner om trähus i Nacka  
Motionerna ”Trähus i Nacka stad och andra utbyggnadsområden” den 12 december 2016 
samt ”Trähusstrategi för Nacka stad” den 6 mars 2017 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunens styrdokument redan idag ger stöd för att, där 
så är lämpligt och/eller intressant, uppföra flerfamiljshus av trä både ur ett gestaltnings- 
och hållbarhetsperspektiv. Förslagen är därmed slutbehandlade. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår olika åtgärder för att främja byggande av trähus, särskilt 
flerfamiljshus, genom att till exempel utreda var trähusbyggnader kan ingå i Nacka bygger 
stadsområdet, anta en trähusstrategi, att ett miljömål implementeras som gäller att 30 % av 
byggandet av flerfamiljshus ska vara trähus och att en parameter för byggande av trähus tas 
med i upphandlingar och avtal. 
 
Kommunstyrelsen delar bedömningen att flerbostadshus av trä är attraktivt då de kan 
tillföra nya värden till ett område. Flerfamiljshus av trä kan därför i det enskilda projektet 
vara motiverat både ur ett gestaltnings- och hållbarhetsperspektiv.  
 
En genomlysning av Nacka kommuns styrdokument har genomförts utifrån motionernas 
förslag. En redovisning av dokumenten finns i bilaga 1 till planenhetens tjänsteskrivelse. 
Kommunstyrelsen bedömer att kommunens översiktsplan, utvecklad strukturplan för 
Nacka stad samt övriga tillämpbara antagna riktlinjer och program redan idag ger stöd för 
att, där så är lämpligt och/eller intressant, uppföra flerfamiljshus av trä både ur ett 
gestaltnings- och hållbarhetsperspektiv. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 juni 2017 § 139 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2017 
Utredning av Nacka kommuns styrdokument gällande flerfamiljshus av trä 
Motion ” Utredning om trähus i Nacka” ställd av Nackalistan 2016-12-12 
Motion ”Trähusstrategi för Nacka stad” ställd av Nackalistan 2017-03-06 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 juni 2017 § 139 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att kommunens styrdokument redan idag ger stöd för att, där 
så är lämpligt och/eller intressant, uppföra flerfamiljshus av trä både ur ett gestaltnings- 
och hållbarhetsperspektiv. Förslagen är därmed slutbehandlade. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Khashayar 
Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP) bifall till förslagen i motionerna.   
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), bifall 
till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi ser stora fördelar med trähus. Det är modernt, miljövänligt och framtidsinriktad. Ny 
teknik och kunskap gör dessa hus även brandsäkra. Lika viktigt blir att innehållet också 
byggs smart, digitaliserat och framtidssäkrat.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Alliansen i Nackas argument är att kommunens befintliga styrdokument ger stöd för att, 
där så är lämpligt och/eller intressant, uppföra flerfamiljshus av trä både ur ett gestaltnings- 
och hållbarhetsperspektiv, därför behövs ingen strategi. I tjänsteskrivelsen står det ”Där 
kommunen äger marken kan det föras in krav på fasad och/eller stomme av trä i markanvisningsavtalet.” 
Det känns inte som någon vidare styrning och lite som att man helt har missat poängen 
med trähus och den klimatutmaning vi står inför. En träfasad på en betongkonstruktion är 
lite av greenwash och ger ingen klimatnytta. Ska vi bygga flerfamiljshus i trä är det 
korslimmat massivträ som gäller. Värt att notera är att betongindustrin släpper ut mer 
koldioxid än all flygtrafik i hela världen så att bygga i trä gör verkligen skillnad.” 
- - - - - 
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§ 214 Dnr KFKS 2017/108 

Motion – Kommunalt trygghetsboende 
Motion den 2 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad 
 

Ärende 
I motionen yrkar Gunnel Nyman Gräff med flera (S) att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
starta ett kommunalt trygghetsboende. 
 
I beredningen av motionen redovisar äldrenämnden att äldreenheten i samverkan med 
enheten för strategisk stadsutveckling i arbetet med detaljplaner bevakar att 
trygghetsboenden byggs i alla kommundelar. Äldrenämnden redogör för att inom de 
kommande åren är två trygghetsbostäder med olika upplåtelseformer klara för inflyttning.   
 
Bedömningen är att det finns en långsiktig planering för att tillgodose behovet av 
trygghetsboenden och att kommunfullmäktige kan anse att motionen är färdigbehandlad 
med en notering om det. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 107 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Äldrenämndens beslut den 14 juni 2017, § 48 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 107 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad 
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Beslut i äldrenämnden den 14 juni 2017, § 48 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wastson (V), Sidney Holm 
(MP) och Christina Ståldal (NL), bifall till förslagen i motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2014/417-256 

Ändring av tidplan för byggnation av förskola inom 
fastigheten Sicklaön 38:10, Kvarnholmen  

Beslut 
Med utgångspunkt i gällande tomträtts- och tilläggsavtal mellan Nacka kommun och 
Qvantenborg AB för fastigheten Nacka Sicklaön 38:10, fattar kommunstyrelsen följande 
beslut.  

 Kommunstyrelsen flyttar tidpunkten för när tomträttshavaren ska ha färdigställt 
byggnader och mark så att sammantaget minst 144 förskoleplatser kan utövas på 
tomträtten till den 30 september 2017. 

 Kommunstyrelsen flyttar tidpunkten för när pågående avgäldsreducering ska 
avslutas till den 30 september 2017, med undantag för om tomträttshavaren 
dessförinnan färdigställt byggnader för minst 144 förskoleplatser. Dock gäller 
fortsatt villkor om att avgälden justeras uppåt med 200 kr för varje tillkommande 
kvm ljus BTA utöver 1 207 kvm BTA som färdigställts inom fastigheten. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade den 16 juni 2014, § 120, att ingå tomträtts- och tilläggsavtal 
med Qvantenborg AB avseende fastigheten Sicklaön 38:10 på Kvarnholmen i Nacka för 
byggnation och drift av förskola. Beslutet innebar att kommunen upplät fastigheten med 
tomträtt med en första period om 60 år. Tomträttshavaren åtog sig i sin tur att färdigställa 
byggnader med kapacitet för visst antal förskoleplatser till bestämda tidpunkter.  
 
När tomträtten uppläts saknades fastställd detaljplan för fastigheten. Arbeten pågick dock 
och detaljplan beräknades kunna vara antagen till kvartal 1 2015. Tomträttshavaren 
lämnade in en ansökan om bygglov för tillbyggnad av förskolelokaler den 2 juli 2015 men 
till följd av att detaljplan antogs och vann laga kraft först den 22 juli 2015, samt att 
kommunen under detaljplaneprocessen försummat att upphäva strandskyddet för 
fastigheten kunde bygglov medges först den 29 februari 2016. Förseningen av detaljplanen 
och bygglovsärendet har medfört en förskjutning av möjligheten till att klara uppsatta 
färdigställandetidpunkter, samt att det dessutom tidigare saknats behov av fullt antal 
förskoleplatser. Med anledning av förevarande föreslås en ändring av 
färdigställandetidpunkten av byggnader för minst 144 förskoleplatser, samt tidpunkt för 
avslutande av avgäldsreducering till den 30 september 2017, med undantag för om 
tomträttshavaren dessförinnan färdigställt byggnader för minst 144 förskoleplatser. Dock 
gäller fortsatt villkor om att avgälden justeras uppåt med 200 kr för varje tillkommande 
kvm ljus BTA utöver 1 207 kvm BTA som färdigställts inom fastigheten. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 145 
Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 20 juni 2017 
Tomträttsavtal inklusive Tilläggsavtal Sicklaön 38:10 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 augusti 2017 § 145 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Med utgångspunkt i gällande tomträtts- och tilläggsavtal mellan Nacka kommun och 
Qvantenborg AB för fastigheten Nacka Sicklaön 38:10, fattar kommunstyrelsen följande 
beslut.  

 Kommunstyrelsen flyttar tidpunkten för när tomträttshavaren ska ha färdigställt 
byggnader och mark så att sammantaget minst 144 förskoleplatser kan utövas på 
tomträtten till den 30 september 2017. 

Kommunstyrelsen flyttar tidpunkten för när pågående avgäldsreducering ska avslutas till 
den 30 september 2017, med undantag för om tomträttshavaren dessförinnan färdigställt 
byggnader för minst 144 förskoleplatser. Dock gäller fortsatt villkor om att avgälden 
justeras uppåt med 200 kr för varje tillkommande kvm ljus BTA utöver 1 207 kvm BTA 
som färdigställts inom fastigheten. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maja Fjaestad (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi ser bekymrat att ärendet dragits ut på tiden och i vissa delar missköts, trots en 
noggrann tidsplan i ett tidigare skede. Vi vill understryka vikten av att fastighetsärenden 
handläggs på ett korrekt sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2017/473 

Samling för skolan - Nationell strategi för kunskap och 
likvärdighet (del 2), SOU 2017:35 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande gällande remissomgång två av SOU 2017:35, 
”Samling för skolan. Nationell strategi för kunskap och likvärdighet”, enligt bilagan till 
tjänsteskrivelsen. 

Ärende 
I ärendet beskrivs kortfattat några av förslagen i slutbetänkandet samt kommentarer 
gällande dessa. På grund av den korta beredningstiden omfattar ärendet med tillhörande 
förslag till yttrande inte slutbetänkandets samtliga förslag och bedömningar. Av de förslag 
och bedömningar som tas upp i ärendet är bedömningen att förslaget som avser aktivt 
skolval bör tillstyrkas och övriga avstyrkas. Det föreslås i några av de senare fallen 
alternativa förslag som i förslag till yttrande framgår i avsnittet om Nacka kommuns 
överväganden.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 96 
Utbildningsnämnden den 14 juni 2017, § 48 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 7 juni 2017 
Förslag till yttrande 
SOU 2017:35 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 96 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att anta förslag till yttrande 
gällande remissomgång två av SOU 2017:35, ”Samling för skolan. Nationell strategi för 
kunskap och likvärdighet”, enligt bilagan till tjänsteskrivelsen. 

Beslut i utbildningsnämnden den 14 juni 2017 § 48 
Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta förslaget till yttrande gällande 
remissomgång två av SOU 2017:35, ”Samling för skolan. Nationell strategi för kunskap och 
likvärdighet”, enligt bilagan till tjänsteskrivelsen. 
 
Utbildningsnämnden beslutade att lägga till följande i förslag till yttrande: 

1. Ny punkt förs in på sid 1 i yttrandet, under punkten om aktivt skolval: 
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Att det införs ett professionsprogram med nationella mål för lärare och skolledare 
med syftet att främja lärares och skolledares professionella utveckling. 

 
2. Nytt stycke förs in på sid 3 i yttrandet, efter de tre styckena om aktivt skolval: 

Nationellt professionsprogram (avsnitt 6.2.2) 
Nacka kommun tillstyrker Skolkommissionens förslag om ett nationellt 
professionsprogram (kap 6.2.2) för lärare och skolledare vars syfte är att främja 
lärares och skolledares professionella utveckling, öka skolors kapacitet, stärka 
undervisningen och därmed bidra till positiva effekter på elevers 
kunskapsutveckling och skolresultat. Förslaget ska enligt Skolkommissionen 
beredas av den föreslagna interimistiska arbetsgruppen och närmare utredas av den 
nationella funktionen för lärar- och skolledarutveckling som kommissionen föreslår 
i avsnitt 6.1.  
 
Ett starkt skäl att tillstyrka förslaget om ett nationellt professionsprogram är att 
förslaget konkret riktar in sig på att höja kvaliteten på undervisningen, ett område 
av största vikt för det övergripande målet att höja kvaliteten i svensk skola. 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson 
(V) och Christina Ståldal (NL), att kommunstyrelsen ska anta yttrande enligt bilaga 1 till 
protokollet.  

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Tobias Nässéns yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Tobias Nässén lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”En av flera viktiga frågor på skolområdet är läroplanens skrivningar om att skolan ska 
sträva efter att erbjuda alla elever daglig fysisk aktivitet inom ramen för hela skoldagen. Vi 
vill understryka att just för att detta är så viktigt så är det inte självklart att det bästa från 
elevernas perspektiv är att införa bredare skrivningar om hälsouppdraget i läroplanen. 
Snarare finns det starka skäl som talar för att skolan istället tillåts att fokusera på den 
befintliga uppgiften, så att den kan klaras på bästa sätt.  
 
Staten har redan i dag ett antal verktyg som man kan använda för att, tillsammans med 
rektorer och huvudmän, följa upp måluppfyllelsen på detta område. 
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En annan viktig fråga är den om likvärdighet, och på denna punkt vill vi lyfta fram den 
positiva utveckling som utbildningsnämnden fått redovisat tidigare när det gäller 
utvecklingen av hur stor andel av eleverna som når målen i alla ämnen. I Nacka har över tid 
en stigande andel elever nått målen i alla ämnen samtidigt som skolorna redovisat en mer 
likvärdig utveckling på detta område. Resultaten har alltså stigit över tid samtidigt som 
skillnaderna mellan skolor har minskat.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”När det gäller förslaget om ”en allsidig social sammansättning av elever”, tycker jag att 
man i den nationella strategin är inne på helt fel väg när man lägger över detta ansvar på 
enskilda skolor. Den alltför ensidigt sociala sammansättning av elever i vissa skolor är 
resultatet av ett alltför segregerat samhällsbygge med en alltför ensidig social 
sammansättning i olika bostadsområden. Vill vi på riktigt uppnå en allsidig social 
sammansättning i skolan måste vi bygga ett mer integrerat samhälle för övrigt.” 
 
- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2017/493 

Kvalitet i välfärden - bättre upphandling och uppföljning, 
SOU 2017:38 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över SOU 2017:38; 
kvalitet i välfärden – bättre upphandling och uppföljning. 
 

Ärende 
Den statliga Välfärdsutredningen har arbetat med frågor om kvalitet i välfärden och vinster 
i välfärden. I ett delbetänkande som kom under 2016, lade utredningen förslag om 
begränsning av vinster i välfärden. I slutbetänkande läggs huvudsakligen två lagförslag; ett 
om privata anordnare för bland annat uppföljning och utvärdering ska kunna lämna 
personuppgifter till den kommunala huvudmannen utan hinder av sekretess och ett om att 
även kommunen, i välfärdsverksamhet som bedrivs i kommunal regi, ska anmäla ändringar 
till Inspektionen för vård och omsorg. Det som anförs i slutbetänkandet om kvalitet och 
fristående aktörer innehåller dock ett antal slutsatser som rimmar illa med den verklighet 
som kommunen lever i. Förslag till yttrande omfattar därför till stor del kritik mot ett antal 
påståenden/slutsatser i betänkandet, även om arbetsutskottet föreslår att kommunen 
förhåller sig positiv till båda lagförslagen. 
  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 97 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Förslag till yttrande 
Sammanfattning av SOU 2017:38 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 97 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över SOU 2017:38; 
kvalitet i välfärden – bättre upphandling och uppföljning. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), att 
kommunstyrelsen ska anta yttrande enligt bilaga 2 till protokollet.  
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi ställer oss frågan om Nackaborna inte förtjänar att representeras av en mer stringent 
text än den orerande textmassa med svepande argumentation som majoriteten ställer sig 
bakom detta trots viss humoristiskt, om än diskutabelt sådant, inslag. Vi har stor respekt 
för att olika partier kan ha olika syn på politiken, varför vi yrkade på att kommunstyrelsen 
ska anta vårt yttrande, men noterar att sakinnehållet riskerar att gå förlorad i det sk yttrande 
som majoriteten ställde sig bakom.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande. 
 
”Första stycket i majoritetens remissvar hade räckt som svar på utredningens förslag, där 
skrivs att kommunen inte har några invändningar mot dem. Resten av det långa remissvaret 
är dock inte lika acceptabelt. Det är en propagandaskrift för konkurrensutsättning, kundval 
och, i praktiken, vinster i välfärden frö privata anordnare. Det senare är något som 
Vänsterpartiet är helt emot, skattepengar som går till välfärden ska just gå till 
välfärdstjänster och inte i fickorna på privata anordnare och som skett i så många fall: till 
skatteparadis. Här handlar det om många miljarder av skattepengar som helt enkelt inte 
använts till det de varit ägnade. Men det är symptomatiskt att Nacka-alliansen skriver en 
sådan skrivelse, det är ju just från Nacka som stor del av inspirationen till hela denna 
hantering, i nationell skala, kommit.” 
 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2017/693 

Ds 2017:20; regionalt utvecklingsansvar i Stockholms, 
Kalmar och Blekinge län 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över Ds 2017:20; 
regionalt utvecklingsansvar i Stockholms, Kalmars och Blekinge län. 

Ärende 
Utifrån att Stockholms läns landsting har ansökt om att ta över det regionala 
utvecklingsansvaret i länet som länsstyrelsen har idag, har regeringen tagit fram ett 
lagförslag om det. Förslaget innebär att Region Stockholm bildas och används som beteckning 
för landstingets verksamhet. Nacka kommun tillstyrkte att landstinget skulle lämna in sin 
ansökan men efterlyste en djupare analys vad det innebär för just det regionala området 
Stockholms län att ha ett på regionnivå samlat ansvar för 

 användningen av statliga medel för regionalt tillväxtarbete 
 uppföljning, utvärdering och rapportering av resultateten av det regionala 

utvecklingsarbetet 
 hantering av uppgifter inom ramen för EU:s strukturfondsprogram. 

 
Någon sådan analys är inte gjord, vilket Nacka kommun föreslås beklaga i det underlag för 
yttrande som tagits fram. Det föreslås också att kommunen ska betona att det är viktigt att 
regionbildningen inte accentuerar gränserna mot statliga myndigheter på regional nivå, där 
länsstyrelsen idag har en viktig funktion. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 98 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Förslag till yttrande 
DS 2017:20 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 98 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över Ds 2017:20; 
regionalt utvecklingsansvar i Stockholms, Kalmars och Blekinge län. 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”När vi yttrade oss över en remiss från landstinget i samma fråga, i februari 2016, avstyrkte 
vi ett överförande av det regionala utvecklingsansvaret från länsstyrelsen till landstinget. En 
majoritet i kommunstyrelsen beslutade dock annorlunda och tillstyrkte regionbildning, men 
efterlyste samtidigt en djupare analys av hur dessa uppgifter i så fall skulle hanteras inom 
landstinget och hur kommunikationen med kommunerna skulle gå till. En sådan djupare 
analys saknas fortfarande. Från moderat sida är vi oroade över vad t ex ett överförande av 
ansvaret för länstrafikplanen kommer att innebära för kommunerna och vägnätet i 
regionen om det är landstinget, som också ansvarar för SL, som beslutar. Det finns en 
uppenbar risk för obalans. Det finns många frågor som fortfarande behöver belysas och 
lösas innan ett överförande av ansvar är aktuellt för oss.” 
 
- - - - - 
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§ 219  Dnr KFKS 2017/548 

Överenskommelse vid flyttning till särskilt boende 
mellan kommunerna i Stockholms län 
Yttrande till Storsthlm, KSL kommunerna i Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrandet gällande överenskommelse vid flyttning till särskilt 
boende mellan kommunerna i Stockholms län. 
 

Ärende 
Den tidigare överenskommelsen om bibehållet kostnadsansvar för utflyttningskommunen 
upphörde att gälla i samtliga kommuner i länet vid årsskiftet 2013/2014. 
Socialtjänstlagen (SoL) ger den enskilde rätt att ansöka om särskilt boende till annan 
kommun enligt 2a kap. 8 § SoL. Det innebär att den kommun som får ansökan utreder, 
fattar beslut, bekostar och ansvarar för insatsen. Den föreslagna nya överenskommelsen 
innebär ett avsteg från ansvarsfördelningen enligt SoL. Avsteget innebär inte någon 
inskränkning för den enskilde när det gäller rätten att flytta enligt 2 kap 8 § SoL. 
Överenskommelsen innebär endast en annan ansvarsfördelning när det gäller beslut, 
betalning och uppföljning. 
Den skulle innebära att utflyttningskommunen fattar biståndsbeslut och behåller ett 
långsiktigt ansvar för både kostnad och myndighetsutövning så länge den enskilde har 
behov av insatsen. 
Antalet äldre personer i Stockholmsregionen ökar, därmed ökar behoven av särskilt 
boende. 2016 bodde nästan 16 000 personer över 65 år på särskilt boende i Stockholms län. 
År 2015 var det nästan 400 personer som sökte plats på ett särskilt boende med 
heldygnsomsorg från en kommun i länet till en annan av länets kommuner.  
Under 2016 inkom i Nacka 75 ansökningar om särskilt boende från kommuner utanför 
kommunen. 33 av ansökningarna kom från kommuner inom länet och 10 av dessa 
ansökningar bifölls. Varje beviljad plats innebär en årlig kostnad på cirka 600 000 kronor 
för äldrenämnden. Hittills under 2017 har 34 ansökningar inkommit varav 14 från 
kommuner inom länet och 3 ansökningar har hittills bifallits.  
Aktuell ansvarsfördelning innebär svårigheter för kommunen att planera för utbyggnad för 
särskilda boendeplatser såväl som för budgetering av kostnader för särskilt boende. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 100 
Äldrenämnden den 14 juni 2017 § 47 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 7 juni 2017 
Förslag till yttrande  
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Remiss från Storsthlm SKL om förslag till överenskommelse 
Förslag - Överenskommelse om bibehållet kostnadsansvar vid flyttning till särskilt boende 
mellan kommunerna i Stockholms län. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 100 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar yttrandet gällande överenskommelse vid flyttning till särskilt 
boende mellan kommunerna i Stockholms län. 

Beslut i äldrenämnden den 14 juni 2017 § 47 
Äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta yttrandet gällande överenskommelse vid 
flyttning till särskilt boende mellan kommunerna i Stockholms län 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), Hans Peters 
(C), Jan-Eric Jansson (KD), Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm (MP) och Rolf 
Wasteson (V), bifall till arbetsutskottets förslag. 
  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2017/692 

Informationssäkerhet vid outsourcing 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om hur kommunen hanterarar 
informationssäkerhet vid outsourcing. 
 

Ärende 
Med anledning av diskussionen om informationssäkerhet vid outsourcing beskrivs i ärendet 
hur kommunen hanterar denna fråga. Kommunen har ingen egen drift av IT-system. I de 
fall kommunen skulle kunna haft det har driften av tjänsterna outsourcats. Kommunen har 
kravställt att driften ska ske i Sverige med personal anställd i Sverige. En del system köps 
som tjänst där ägaren av system även sköter om driften. Ett av de större system är det som 
används inom det sociala området. Även här sker driften i Sverige med personal anställd i 
landet. Oavsett om man outsorcear driften eller köper system som tjänst ska det finnas 
personuppgiftsbiträdesavtal. Kommunen har sådana avtal med leverantörer i de fall 
personuppgifter hanteras. Vidare sker ett kontinuerligt arbete med att utveckla 
informationssäkerheten och höja kunskapen inom området. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 101 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017 § 101 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen om hur kommunen hanterarar 
informationssäkerhet vid outsourcing. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för moderaternas kommunstyrelsegrupp. I 
protokollsanteckningen instämde Hans Peters (C) för Centerpartiets 
kommunstyrelsegrupp. 
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”Som redovisas i ärendet är Nackas informationssäkerhet av mycket hög och god klass. 
Känslig information hanteras i Sverige av säkerhetsklassad personal och särskilda avtal för 
att trygga säkerheten finns. Anledningen till att Nacka upphandlar IT-driften är att få 
moderna och kostnadseffektiva lösningar av hög kvalitet. Kommunen kan inte själv ha de 
experter som krävs för att ligga i framkant. Beslutet att upphandla IT-driften var för övrigt 
enigt i kommunstyrelsen i januari 2016.  
 
Utifrån detta finner vi det mycket anmärkningsvärt att oppositionsföreträdare till media 
påstår att Nacka, likt Transportstyrelsen, förvarar känslig information utomlands och utan 
säkerhetskrav och att de varnat för säkerhetsbrister. Antingen far de medvetet med 
osanning eller så har de ingen aning om vad de påstår. Oavsett vilket, är det allvarligt att de 
inte drar sig för något för att försöka skyla över S-MP-regeringens haveri med att 
Transportstyrelsen utsatt både landet och enskilda människor för stora risker. Det är ett 
lågvattenmärke som endast smutskastar Nacka och skadar politiken i stort.”  
 
Maja Fjaestad (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Frågan om informationssäkerhet är en viktigt. Med ökad digitalisering finns det potential 
för ökad kvalitet och effektivitet i välfärdsverksamheterna, samtidigt blir frågorna om 
villkoren och vad som outsourcas än viktigare. När kommunstyrelsen fick information om 
upphandling av IT-driften undrade vi vid det mötet om var exempelvis socialtjänstens 
sekretesskyddade data kommer att lagras och fick ett svar om att det sparas i serverhallar 
som troligtvis finns i Europa. Därför påpekade vi också att vi vill utvärdera ett eget-
driftsalternativ för sekretesskyddade data. Detta framförde vi också i protokollsanteckning 
som noterades tillsammans med själva informationsärendet. 
Vi noterar i detta ärende att kommunens leverantör lagrar persondata inom Sveriges 
gränser. Det är tur och bra att kommunens tjänstemän tillsammans med leverantören går 
utöver de krav som kommunstyrelsen valde att ställa. Framförallt är det bra för de invånare 
som använder sig av våra kommunala verksamheter. Däremot har vi idag ingen metod att 
kunna erbjuda samma kvalitetsnivå för alla kommuninvånare som via skattsedeln betalar 
för att använda en av våra fristående anordnare där vi inte ställer motsvarande krav.” 
 
- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2017/727 

Vägval i fråga om arrende på fastigheten Skogsö 2:45, 
Skutvikens varv 

Beslut 
Kommunstyrelsen konstaterar att den pågående förhandlingen med arrendatorn om 
fördelning av kostnader och ansvar för genomförande av utvecklingen av arrendeområdet 
på fastigheten Skogsö 2:45 inte har lett till någon överenskommelse.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att erbjuda arrendatorn att genom tillägg till nuvarande 
arrendeavtal förlänga arrendetiden till den till 31 oktober 2036. I tillägget ska framgå att 
förlängningen inte medför något ansvar för ytterligare investeringar från kommunens sida 
inom eller i direkt anslutning till arrendeområdet.  
 
Kommunstyrelsen uppdrar till trafik- och fastighetsdirektören att när tilläggsavtalet är 
tecknat undersöka möjligheten att återkomma med underlag för en ny överenskommelse 
med arrendatorn, som möjliggör investering för långsiktigt hållbar verksamhet inriktad på 
träbåtar. 
 

Ärende 
Kommunen och arrendatorn Stockholms båtsnickeri AB har försökt nå en 
överenskommelse om villkor för en tomträttsupplåtelse av fastigheten Skogsö 2:45 för en 
utbyggnad av det på fastigheten belägna varvet. Ingen överenskommelse har emellertid 
kunnat träffas, främst på grund av frågan om hur investeringskostnader ska fördelas mellan 
parterna.  
 
Mot bakgrund av detta beslutade kommunstyrelsen den 28 september 2015 att säga upp det 
arrendeavtal som sedan 2011 reglerar markupplåtelsen, för villkorsändring. Arrendatorn 
bestred uppsägningen och anförde bland annat att avtalet löper till och med 2036 på 
oförändrade villkor.  
 
För att skapa mer tid för förhandling om en upplåtelse med tomträtt ändrades tiden för 
avflyttning från arrendet till den 30 juni 2017, men parterna har inte kommit överens om 
avgäldsnivån. Kommunen har därför anmodat företaget att avflytta från arrendet senast till 
den 30 september 2017.  
 
Kommunen har nu följande handlingsalternativ. 
1. Förlänga arrendeavtalet till och med 2036.  
2. Tidpunkten för när arrendeavtalet upphör flyttas fram, med risk för att uppsägningen 
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förlorar sin verkan.  
3. Inleda rättslig prövning om arrendatorn inte flyttar senast den 30 september 2017.   
 
Utifrån det ursprungliga syftet med arrendeupplåtelsen och den relativt begränsade 
möjligheten till rationell verksamhet med normal marin inriktning, föreslås att arrendet 
förlängs till 2036 utan ytterligare kommunala investeringar.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 augusti 2017 
Investeringsbeslut 
Värderingar av priser för båtplatser  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vår ingång i denna diskussion är att kommunen har ett avtal med aktuell näringsidkare 
och ingångna avtal skall hållas. Därtill är vi socialdemokrater väldigt positiva till denna typ 
av verksamhet som hör hemma i en kommun så nära skärgården som Nacka. Det 
kulturhistoriska värde som kommer av att denna typ av verksamhet är viktigt för vår 
kommun och för området Skutviken och Fisksätra. 
Enligt det avtal som föreligger ska kommunen investera för att området ska bli 
ändamålsenligt. Tidigare kalkyl pekar på ca 22 mnkr i investering. Om kommunen gör 
denna investering kommer priset på markhyran att stiga till en för näringsidkaren orimlig 
nivå. Därför hamnar vi i ett läge där en ny förhandlingsrunda behövs för att komma fram 
till en överenskommelse som resulterar i investeringsnivå som är nödvändig men är på den 
nivån så att priset på markhyran inte blir ett hinder för näringsidkaren. 
Vår grundinställning var att vi bör flytta fram datumet för avflyttning ett år för att under 
tiden kunna förhandla fram en lösning. Detta hade kunnat juridiskt leda till en de facto 
förlängning av avtalet till 2036, utan ändrade villkor. Därför valde vi efter mycket 
diskussioner och sonderingar att acceptera tjänstemannaförslaget med den explicit uttalade 
målsättningen att en förhandling snarast ska landa i en adekvat nivå av investering för 
kommunen och för näringsidkaren.” 
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Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi ser gärna att Stockholms båtsnickeri finns kvar i Skutviken och kan utveckla småbåts- 
och varvsverksamhet där. Det var också syftet med de beslut som fattades om markarrende 
2011 och inriktning och investeringar 2013. Verkligheten har dock förändrats sedan 
dess.  Den kalkyl som man då utgick ifrån håller inte. Kostnaderna blir väsentligt högre, 
vilket antingen medför en högre tomträttsavgäld än verksamheten klarar av eller att 
kommunen tvingas subventionera denna privata verksamhet. Ingetdera är något som vi 
moderater vill eller eftersträvar. Vi ser dagens beslut som en möjlighet till omstart och att 
verksamheten kan få förutsättningar att växa och utvecklas i takt och omfattning utifrån sin 
egen bärkraft.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är olyckligt att det från början inte presenterades någon realistisk kalkyl och en 
tydlighet i vilka förutsättningar som skulle gälla. Jag anser att kommunen bär en stor del av 
ansvaret för den uppkomna situationen och nu måste ta fram ett bantat investeringsförslag 
som kan accepteras av alla parter. Miljöpartiet har aldrig varit mot den småskaliga 
varvsverksamheten i Skutviken men vi reserverade oss mot investeringsbeslutet som skulle 
möjliggöra en fyrdubbling av antal båtplatser i naturreservatet. När det gäller eventuella 
miljöskulder inom varvsområdet anser vi att det kan bli för betungande för småföretagare 
och båtklubbar att betala för sanering av gamla försyndelser. Därför har jag föreslagit att 
det inrättas en miljösaneringsfond, inte för att frånta någon sitt ansvar utan för sådana 
situationer där ansvarsfrågan inte går att utreda. Andra investeringar än direkt miljösanering 
anser jag dock måste täckas via arrendet för att det inte ska uppstå ett gynnande av 
enskild.” 
 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2017/528 

Valkretsindelning för landstingsval för perioden 2018-
2022 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslag till yttrande över valkretsindelning för landstingsval 2018 - 
2022 till Stockholms läns landsting. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 

Ärende 
Stockholms läns landsting har utarbetat ett förslag till indelning i valkretsar för 
landstingsval perioden 2018 – 2022. Den föreslagna indelningen är densamma som 
tillämpades för landstingsvalet 2014. Den omfattar 12 valkretsar varav 6 utgörs av 
Stockholms stad. Nacka kommun ingår tillsammans med Lidingö, Tyresö och Värmdö i 
valkrets Ost. Antalet mandat för valkrets Ost är 13 av totalt 134, vilket är oförändrat från 
föregående val. 
 
Kommunstyrelsen tillstyrker landstingsstyrelsens valkretsberednings förslag till 
valkretsindelning för landstingsval 2018-2022. 
 

Handlingar i ärendet 
Valnämnden den 22 augusti 2017 § 10 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 14 juni 2017 
Förslag till yttrande över förslag till valkretsindelning för landstingsval perioden 2018 - 
2022 
Skrivelse - Valkretsindelning för landstingsval perioden 2018 – 2022. LS 2016-0589 samt 
förslag till valkretsindelning och fasta mandat för perioden 2018 - 2022 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i valnämnden den 22 augusti 2017 § 10 
Valnämnden beslutade att föreslå kommunstyrelsen att anta föreslaget till yttrande över 
valkretsindelning för landstingsval 2018 - 2022 till Stockholms läns landsting. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med valnämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 223 

Övrigt 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 


